
 

 

Referat fra 2. møde i Børne- og Ungdomsrådet d. 30. oktober 2023 

 
Hvor: KB-salen på Hvidovre Rådhus 
Hvornår: kl. 14:00-16:00 
 
Til stede: Albert, Emma, Laura, Belinda, Oskar, Silje, Magnus, Malou, Francis, Zeynep og Sara 
Afbud: Tilde, Caroline, Evalina, Silja, Zernisan og Kenneth 
 
Velkomst – godkendelse af dagsorden og opsamling fra sidst 
Dagsorden godkendes. 
Opsamling på sidste møde.  
 
Orientering:  
Brug af stemmesystem i KB-salen: ikke muligt pga. tekniske udfordringer og begrænsninger 
Mulighed for at oplyse fornavne og bruge billeder på BU-rådets hjemmeside. Alle medlemmer 
godkender. 
 
Aktiviteter mellem møderne 
Besøg fra Børns Vilkår d. 25/10.  
Oplæg om børns rettigheder. Drøftelse af, hvad rettighederne kunne bruges til. 
Der var mange nye informationer og ting, man kunne blive klogere på.  
 
Næste aktivitet bliver et retorikkursus i slutningen af november. Det er Morten, som er journalist 
og underviser på Medie- og Journalisthøjskolen, der kommer og laver kurset. 
 

Videre arbejde med mærkesager 
Børne- og Ungdomsrådet arbejder i grupper videre med valg af mærkesager. Rådet blev enige om, 
at de i år vil have særligt fokus på følgende områder: 
 
Trivsel og mental sundhed 
Fritid og foreninger  
 
BU-rådet arbejder på mødet videre med at konkretisere mærkesagerne.  
Under Trivsel og mental sundhed vil BU-rådet gerne styrke mulighederne for psykologhjælp til 
børn og unge i Hvidovre Kommune. 
Under temaet Fritid og foreninger vil BU-rådet arbejde videre med at forbedre foreningernes 
faciliteter.  
 
Politikernes punkt 
Sara vil gerne have BU-rådets input til fritidsklubberne i Hvidovre Kommune. Udfordringen er, at 
flere børn og unge ikke går i klub eller stopper i klubtilbuddet tidligt. 
Hvordan kan vi gøre klubberne bedre? 



 

 

- dyrt at gå i klub. 
- personalet var ikke konsekvente nok, når nogen ikke opførte sig, som man skulle. 
- der var stor forskel på tilbuddet, når man skiftede til en anden klub.  
- der blev kigget for meget på mobiltelefoner. 
- der var ikke mulighed for at vælge frit mellem klubberne og vælge det, man interesserer sig 

for. 
- børnene/de unge skal tænke meget over, hvilke og hvor mange aktiviteter de vil deltage i, 

fordi aktiviteterne koster penge. 
- det er fedt, når der er mange forskellige aktiviteter, som man kan melde sig til og blive en 

del af et hold. 
- klubberne kan ikke tilbyde det samme, som man kan vælge andre steder, når man bliver 

ældre.  
- mere introduktion til, hvad man kan på klubberne, og hvordan man benytter sig af alle 

tilbud. 
- der skal være plads til flere på de forskellige aktiviteter, så flere kan være med.  
- mere opdeling af aldersgrupper. 
- der skal være mulighed for at komme med forslag eller være med til at stå for indkøb. 
- klubben skal ligge tæt på skolen, men ikke på skolen.   

 
Eventuelt og tjek ud 
Medlemmerne melder tilbage, at det har været et godt møde. Det fungerer godt med 
gruppearbejde, men det er lidt ærgerligt, at man så ikke kan høre alles input (hvis man sidder i en 
anden gruppe). Der er fokus på at prøve forskellige modeller af.  
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